
 
RADA MIEJSKA W NAROLU 

  

 

PROTOKÓŁ z XX sesji 
VII kadencji Rady Miejskiej w Narolu 

 
 
Data sesji: 7 października 2016 r.  
Miejsce sesji: Urząd Miasta i Gminy w Narolu przy ul. Rynek 1 . 
Godzina rozpoczęcia sesji: 11:15 
Godzina zakończenia sesji: 13:05 
Numery podjętych uchwał: 169/XX/2016 – 179/XX/2016 
Prowadzący obrady: Przewodnicz ący Rady Miejskiej w Narolu – Krzysztof Szawara 
Protokołował: Krzysztof Świętojański 
W sesji uczestniczyło: 14 radnych (na 15 ogółem tj. 93,3%) 
Radni nieobecni: - Adam Machlarz. 
 
Załączniki do protokołu: 
 

Nr 1 - Lista obecności Radnych Rady Miejskiej. 
Nr 2 - Lista obecności Sołtysów. 
Nr 3 - Lista obecności zaproszonych gości. 

 
Porządek obrad sesji:  
  
1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocno ści sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Informacja Burmistrza o pracy w okresie mi ędzy sesjami. 
5. Podjęcie uchwał w sprawach:  

- wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Narol na 2016 rok, 
- określenia sposobu wyliczania tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

nauczycieli realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk 
o różnym tygodniowym wymiarze godzin, zatrudnionych w szkołach, dla których 
organem prowadzącym jest Gmina Narol, 

- uchwalenia „Rocznego programu współpracy Gminy Narol z organizacjami 
pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego 
na rok 2016”, 

- współpracy między Gminą Narol (Rzeczpospolita Polska) a Gminą Borki (Ukraina), 
- uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych pomników przyrody, 
- zniesienia pomnika przyrody, 
- zbycia nieruchomości mienia komunalnego, 
- nabycia prawa własności w zamian za zaległości podatkowe,   
- inne. 

 
6. Interpelacje i zapytania Radnych. 
7. Sprawy ró żne. 
8.  Zakończenie sesji. 
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Ad. 1. Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej w Narolu Krzysztof Szawara. 
Przywitał Radnych Rady Miejskiej, Burmistrza Miasta i Gminy Narol, Radną Powiatową, 
Sekretarza Urzędu oraz Sołtysów. 

 
Ad. 2.  Przewodniczący obrad na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność sesji (zał. 

nr 1). 
 
Ad. 3.  Protokół z XIX sesji VII kadencji Rady Miejskiej w Narolu z 31 sierpnia 2016 roku został 

przyjęty jednomyślnie. 
 
Ad. 4. Burmistrz Stanisław Woś przedstawił informację o swoich działaniach w okresie miedzy 

sesjami, tj. od  31 sierpnia 2016 do 7 października 2016 i powiedział: „Panie 
Przewodniczący, Pani i Panowie Radni, szanowni Sołtysi, zaproszeni goście. 
Przepraszam za swoje spóźnienie, ale wróciłem z wyjazdu do Rzeszowa, w sprawach 
ważnych dla nas. W ostatnim okresie od ostatniej sesji, miało miejsce sporo wydarzeń 
w różnych płaszczyznach. Jedenastego września zorganizowaliśmy w Narolu Festiwal 
Tradycji i Kuchni Myśliwskiej, który cieszył się bardzo dobrą opinią i nasza grupa 
miejscowych organizatorów sugerowała by spróbować przejąć organizację tej imprezy 
na stałe. Jednakże na wczorajszym podsumowaniu Gali moja propozycja nie uzyskała 
akceptacji i nadal będzie się ona odbywać cyklicznie w kolejnych gminach powiatu. Jak 
co roku 19 września obchodziliśmy Rocznice Bitwy pod Narolem wspólnie z naszymi 
szkołami gminnymi. 
Potem miałem spotkanie w Rzeszowie z Zarządem Województwa, Podkarpackiego, na 
którym omawiane były sprawy gospodarcze, związane z rozwojem naszego regionu. 
Mam w związku z tym jedną ważną informację, otóż spotkanie to było głównie 
poświęcone rozwiązaniem problemów komunikacyjnych, czyli drogi nr 865. Szanowni 
Państwo pragnę wyjaśnić, że w ubiegłym roku, w grudniu zapadła decyzja o budowie 
obwodnicy Narola i Zarząd Województwa Podkarpackiego w tym roku ogłasza konkurs 
na opracowanie programu funkcjonalno-użytkowego, który ma zostać opracowany w 
roku 2017, a w roku 2018 będzie to zadanie wprowadzane do realizacji. W związku z 
tym na dzisiejsza sesję został przygotowany projekt uchwały o zmianie studium 
uwarunkowań technicznych. Dla nas jest ważne by nie było tutaj zwłoki. Jeżeli chodzi o 
zasadność tej budowy, to w 2017 roku będą przeprowadzane konsultacje społeczne 
odnośnie opinii, a po drugie jeżeli będzie ewentualna decyzja „na tak” mieszkańców, to 
będzie to dotyczyło już przebiegu konkretnego tej obwodnicy.  

Dlatego szanowni Państwo nie dajmy się manipulować różnego rodzaju akcjami i 
jeżeli ktokolwiek będzie Państwa pytał o sprawę obwodnicy, to ten temat został 
przesądzony już w ubiegłym roku. Decyzje zostały podjęte w grudniu i nie było potrzeby 
by w tej chwili robić jakieś akcje motywujące Zarząd Województwa do takiego działania. 
Jeżeli zaś chodzi o pozostały odcinek drogi 865, to w 2018 roku droga ta będzie 
modernizowana na trasie od Zapałowa do Oleszyc i z Oleszyc do Lubaczowa. Jeżeli 
powstaną jakiekolwiek oszczędności poprzetragowe to zostanie jeszcze 
zmodernizowany odcinek Szówsko-Zapałów. Natomiast trasa Oleszyce-Bełżec w 
naszym kierunku w chwili obecnej nie pojawiają się jakieś większe możliwości na taki 
remont.  Tutaj Pan Marszałek obiecał, że będzie się starał umieścić to zadanie w 
prognozie wieloletniej na lata 2018-2022. Jest również propozycja, byśmy jako 
samorządy partycypowali w kosztach remontów dróg, wykonaniu nakładki na drodze 
865. Ostatnio złożyłem wstępnie taką deklarację na wspólna realizację, bowiem zależy 
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mi aby przez Narol odcinek drogi 865 był zrobiony w przyszłym roku. Trzeba 
zadeklarować 30% wkładu własnego, co według wstępnego kosztorysu stanowi 80 tys. 
złotych. Chodzi tutaj o nakładkę na odcinku od Nadleśnictwa do mostu i od Poczty do 
stacji benzynowej. Tutaj ja nasz wkład będę projektował w budżecie, a Państwo później 
zadecydujecie czy tak postąpić, czy nie.  

Jeżeli chodzi o zadania inwestycyjne, to w chwili obecnej  wykonywane są drogi 
dofinansowane z PROw-u. Termin jest do końca października i w tym terminie 
wykonawcy na pewno się wyrobią. Dodatkowo otrzymaliśmy promesę na modernizację 
drogi w Rudzie Różanieckiej na kwotę 50 tys. złotych, tutaj my zabezpieczamy 40 tys. 
złotych z tego względu, że ceny wykonawców na modernizacje dróg wzrosły. Ofertę 
złożyło Tomaszowskie Przedsiębiorstwo Robót Drogowo Mostowych, które dało 
najniższą cenę, bowiem pozostałe oferty  opiewały na kwoty powyżej 110 tys. złotych.  

Na drogę z Podsigły składaliśmy wniosek dodatkowy do Ministerstwa z nadzieją, 
że otrzymamy jeszcze wsparcie w tym roku. Przedwczoraj niestety przyszło pismo, że 
na razie mają wstrzymane dotacje z Ministerstwa Spraw Wewnętrznych i Administracji, i 
jeżeli będą posiadać wolne środki to je uruchomią. Jednakże już wiem, że jeżeli byśmy 
otrzymali te pieniądze, to będziemy mieli problem ze znalezieniem wykonawcy do tego 
zadania. W chwili obecnej firmy mają tak dużo zadań, że żadne nie jest zainteresowane 
dodatkowymi pracami. 

Mamy również przygotowane projekty na remonty, modernizacje krótkich 
odcinków dróg; w Narolu ulica Zielona, fragment ulicy Kościelnej, Wesołej i w Hucie 
Różanieckiej. Jeżeli pozwoli nam sytuacja pogodowa i firma wykonawcza wyrazi zgodę, 
to spróbujemy to zadanie jeszcze w tym roku wykonać. 

W chwili obecnej kończą się te małe remonty figur w Lipsku i na ulicy Granicznej 
oraz kaplicy Puzynów, które sfinansowane zostały po 50 % ze środków Konserwatora 
Zabytków oraz budżetu Gminy. 

Podpisałem umowę na rozbudowę Środowiskowego Domu Samopomocy w 
Lipsku i to zadanie będziemy realizować dopiero w roku przyszłym. Złożyliśmy również 
dwa inne wnioski. Pierwszy na likwidację barier w Szkole Podstawowej w Narolu oraz 
zakup środka transportu do ŚDS w Lipsku. Na likwidację nie otrzymaliśmy 
dofinansowania, a na zakup samochodu do transportu osób niepełnosprawnych 
otrzymaliśmy dofinansowanie w kwocie 77 tys. złotych i właśnie na dzisiejszą sesję 
przygotowany jest projekt uchwały na zabezpieczenie tej transakcji w formie weksla in-
blanco. Na następnej sesji będziemy wprowadzać to zadanie do budżetu, podpiszemy 
umowę i do końca roku mamy się z tego rozliczyć, czyli zakupić nowy pojazd. 

Dzisiaj jest jeszcze jeden projekt uchwały, a mianowicie dotyczący umowy o 
współpracy naszej gminy z gminą Birki na Ukrainie. To w kontekście naboru PL-BY-UA. 
Wcześniej wyjeżdżaliśmy z Panem Przewodniczącym i uzgodniliśmy ramy dla 
współpracy. Dugi wyjazd miał charakter bardziej szczegółowy i roboczo-techniczny. 
Byłem wraz z moimi pracownikami i zajmowaliśmy się już szczegółowo możliwością 
złożenia wspólnego wniosku i finansowania w tym programie.  Po ogłoszeniu naboru, 
dojdzie jeszcze do spotkania w celu podpisania stosownej umowy z partnerem i 
możliwości złożenia konkretnego wniosku.  

Złożyliśmy również nasze założenia i zamiary do Kontraktu Terytorialnego. Jest 
to taki projekt indykatywny, który składa się do Programu Operacyjnego Infrastruktura i 
Środowisko. Projekt składał Marszałek Województwa, a uczestniczy w nim Muzeum 
Kresów w Lubaczowie (jako lider) i cztery gminy z naszego powiatu i w tej chwili 
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poddawany jest ocenie formalno prawnej. Myśmy w tym zadaniu zgłosili możliwość 
ratowania starej (drewnianej) szkoły w Narolu Wsi.  

Jesteśmy w trakcie oceny formalno-prawnej wniosku złożonego do RPO na 
budowę kanalizacji sanitarnej w Płazowie i rozbudowę oczyszczalni ścieków w Rudzie 
Różanieckiej. Zobaczymy jak będzie oceniany ten projekt w dalszym procesie. Jeżeli są 
jakieś pytania do mnie, to jestem do dyspozycji.” 

Pytań nie było, więc Przewodniczący Rady podziękował Burmistrzowi za 
informację i przeszedł do kolejnego punktu obrad. 

 
Ad. 5.  Podjęcie uchwał: 

 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 169/XX/2016 w sprawie wprowadzenia zmian w 
bud żecie gminy na 2016 rok.   
Wyjaśnienia do powyższego projektu uchwały złożyła Skarbnik Małgorzata Ważna. 
Wobec braku innych pytań, uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący 
Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 

 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 170/XX/2016 w sprawie upowa żnienia do 
zaciągnięcia zobowi ązania wekslowego.  
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 171/XX/2016 w sprawie okre ślenia sposobu 
wyliczenia tygodniowego obowi ązkowego wymiaru godzin zaj ęć nauczycieli 
realizuj ących w ramach stosunku pracy obowi ązki okre ślone dla stanowisk o 
różnym tygodniowym wymiarze godzin, zatrudnionych w sz kołach, dla których 
organem jest Gmina Narol.   
Wyjaśnienia do powyższego projektu uchwały złożył Sekretarz Daniel Lomber. 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 172/XX/2016 w sprawie uchwalenia „Rocznego 
programu współpracy Gminy Narol z organizacjami poz arządowymi i innymi 
podmiotami prowadz ącymi działalno ść pożytku publicznego na rok 2017”.  
Wyjaśnienia do powyższego projektu uchwały złożył Sekretarz Daniel Lomber.  
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 173/XX/2016 w sprawie współpracy mi ędzy Gmin ą 
Narol (Rzeczpospolita Polska) a Gmin ą Birki (Ukraina). 
Wyjaśnienia do powyższego projektu uchwały złożyli Burmistrz Stanisław Woś oraz 
Przewodniczący Krzysztof Szawara.  
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
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W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 

- rozpatrzenie projektu uchwały nr 174/XX/2016 w sprawie uzgodnienia 
przeprowadzenia zabiegów piel ęgnacyjnych pomników przyrody. 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 175/XX/2016 w sprawie zniesienia pomnika 
przyrody. 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 176/XX/2016 w sprawie przyst ąpienia do 
sporz ądzenia zmiany Nr 1/2016 studium uwarunkowa ń i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Narol. 
Wyjaśnienia do powyższego projektu uchwały złożył Burmistrz Stanisław Woś. 
 

Głos w przedmiotowej sprawie zabrała Radna Rady Miejskiej Maria 
Obuchowska, która powiedziała, że przedmiotowa obwodnica Narola, o której tutaj 
mówimy zadowala praktycznie rzecz biorąc tylko jednego mieszkańca: Pana 
Zuchowskiego. Po drugie w uzasadnieniu jest napisane, że sprawa obwodnicy została 
ustalona z osobami fizycznymi, podmiotami gospodarczymi i planistami. Proszę mi 
odpowiedzieć, czy na tą okoliczność mamy stosowne sprawozdania, protokoły i z kim to 
było dokładnie ustalone. 
Chciałabym również, żeby Pan burmistrz dokładnie określił przebieg tej obwodnicy, 
począwszy od Nadleśnictwa, bo Pan burmistrz mówił tylko o skrzyżowaniu obok 
dawnego PGR-u, ulicy Pałacowej a nie o drugim końcu przy Nadleśnictwie. Czy 
Nadleśnictwo już wypowiedziało się w tej kwestii? Bowiem poprzedni Nadleśniczy 
oczekiwał na więcej danych w tej kwestii, a takowe do nich z naszej Gminy nie wpłynęły 
jak mi jest wiadomo. 
 

Odpowiedzi udzielił Burmistrz Stanisław Woś. Powiedział, że dzisiejszy projekt 
uchwały jest uchwałą zmieniającą do Uchwały Rady Miejskiej podjętej w 2013 roku. 
Skupiłem się właśnie na tym odcinku drogi wojewódzkiej i na tamtym skrzyżowaniu, 
bowiem wcześniej w 2013 roku był już temat obwodnicy przegłosowywany, a teraz 
chodzi o wprowadzenie zmian. Czym jest uchwała o przystąpieniu do studium? Jest to 
uchwała intencyjna, na bazie której dopiero zaczniemy działać. Faktem jest, że nie 
wszyscy się wypowiedzieli, bowiem informacje zostały pierwotnie wysłane w 2013 roku. 
Informacje o przystąpieniu do studium, musimy pamiętać, że przygotowana na dzisiaj 
uchwała nie oznacza, że zmieniamy studium, tylko postanowienie o rozpoczęciu, 
przystąpieniu do prac zmierzających do zmiany studium. Ewentualne zmiany w studium 
dopiero po całym procesie będą mogły zostać wprowadzone. W tym pierwszym etapie, 
po pierwszych badaniach, konsultacjach nie podejmowaliśmy dalszych działań, bowiem 
temat obwodnicy Narola, niejako sam „zgasł”. W związku z tym, że temat w ostatnim 
czasie wrócił, to ponownie wprowadzamy temat do dyskusji, zarówno nad treścią jak i 
całym zagadnieniem i procedurami. Co do tego jak będzie przebiegała obwodnica, to 
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nie mogę Pani w tej chwili odpowiedzieć, bowiem będzie to realizowane również w 
drodze konsultacji społecznych. Proponowany jest wariant taki, że obwodnica włączać 
się będzie w drogę 865 dwoma skrzyżowaniami w postaci ruchu okrężnego, czyli 
rondami. Jedno za stacją benzynową na przecięciu się tam wszystkich ulic, a drugie 
rondo ma być za Nadleśnictwem, tu gdzie jest droga na Łozy. Przebieg wstępnie jest 
planowany przez łąki pani Szmuc, przez las między końcem ulicy Partyzantów, a 
początkiem ul. Armii Krajowej (czyli między Narolem i Zagrodami). Dalej po polach „tzw. 
rynkowych”  za zabudowaniami, później przed zbiornikiem na Młynkach (na 
Igantówkach) i za rzeką, pod lasem ma łączyć się w drodze wojewódzkiej. Całość trasy 
jest liczona wstępnie na ponad dwa kilometry. Dodatkowo ma być jeszcze dwa 
skrzyżowania, z ruchem okrężnym lub zwykłe poziome (chodzi o ulice Partyzantów i 
Józefowską). Jest to jeden materiał, który chcemy wprowadzić do studium jako punkt 
wyjściowy do dyskusji, natomiast drugą sprawą jest temat toczący się w Urzędzie 
Marszałkowskim, który jest właścicielem drogi 865. To właśnie Urząd Marszałkowski 
podejmuje decyzje o ewentualnej budowie obwodnicy. I podobnie jak w Lubaczowie, 
Oleszycach czy Cieszanowie, taka obwodnica byłaby budowana na podstawie tzw. 
specustawy, która niweluje wszelkie problemy, roszczenia jeżeli chodzi położenie 
obwodnicy, czyli grunty. Aby wprowadzić to zadnie w życie nie jest potrzebna żadna 
zgoda, niemniej jednak, w tym roku ogłaszają konkurs na opracowanie programu 
funkcjonalno-użytkowego, który będzie opracowywany w roku 2017 i w trakcie tego 
programu mają być przeprowadzane konsultacje społeczne, a także w przypadku zgody 
negocjacje przebiegu trasy. Dopiero tak zatwierdzony program funkcjonalno-użytkowy 
jest materiałem wyjścia do ogłoszenia przetargów na zaprojektowanie i wybudowanie 
obwodnicy. 
 

Głos zabrała Radna Maria Obuchowska, która powiedziała, że tą uchwałą 
satysfakcjonujemy tylko Pana Zuchowskiego, natomiast nikt nie zastanowił się, jakie 
szkody powstaną przy budowie tej obwodnicy. Zwracam uwagę na to, że budynek 
Państwa Skalskich jest wzniesiony na górce wydmowej i jeżeli puścimy tamtędy ruch, to 
ten budynek zjedzie z tej górki. Po drugie zamykamy sobie możliwość rozbudowy 
Narola od strony zachodniej, tam gdzie kiedyż był stary Narol. Po trzecie w niedalekim 
sąsiedztwie są wzniesione budynki Pana Wolańczyka, Pani Zdybek, Państwa 
Nowoświatów i kto będzie wypłacał stosowne odszkodowanie, jeśli tam w przyszłości 
powstaną szkody. Obecny stan drogi przeszkadza tylko jednemu człowiekowi, a 
dlaczego? Otóż ten Pan na własne życzenie doprowadził sobie dom do pękania. Co 
zrobimy, gdy przebiegiem tej obwodnicy wyrządzimy szkody kilku co najmniej rodzinom 
mieszkańców. Sądzę i będą głosem wielu mieszkańców, że ta obwodnica w tym 
miejscu nie jest nam potrzebna. 
 

Po tym wystąpieniu Przewodniczący Krzysztof Szawara udzielił głosu obecnemu 
na sesji Panu Stanisławowi Szeremecie, który powiedział, że o planach budowy 
obwodnicy dowiedział się niedawno, gdy chciał złożyć wniosek o warunki zabudowy dla 
działki, która sąsiaduje z planowana obwodnicą, a działkę zakupiła jego córka, która 
planuje się w Narolu osiedlić. Do głowy mi nie przyszło trzydzieści lat temu – mówił Pan 
Szeremeta - kiedy kupowałem swoją działkę, że w tak pięknym miejscu dla Narola 
może powstać pomysł budowy obwodnicy. Proszę sobie wyobrazić estakadę 
przecinającą Narol od strony Nadleśnictwa przez Zagrody, przez rzekę Tanew, by zejść 
z tej góry, gdzie różnica poziomów wynosi kilkadziesiąt metrów. Czy teraz np. na 
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koszulkach z Narola będzie tego typu inwestycja? Nie trzeba dużej wyobraźni, by 
wyobrazić sobie budowlę, która będzie na widokówkach z Narola. To będzie przecięcie 
naturalnego traktu i ścieżek, którymi ludzie od zawsze wędrują. Przecież niedawno 
oczyszczano ścieżkę dla kół od mostu do Młynków i taka ścieżka od dawna powinna 
być. Bo cóż możemy w Narolu zobaczyć najcenniejszego? Nie drogi, nie obwodnicę 
tylko najczystsze środowisko. Odwołuję się do Państwa zdrowego rozsądku.  
Było tutaj mówione o konsultacjach, zapytaniach, a przecież było ostatnio złożone 
pytanie i to publicznie przez naszego nowego księdza proboszcza z Narola i Pana 
Zuchowskiego, a wiem wszyscy kto jest inicjatorem. Proszę zatem powiedzieć, jakie 
było poparcie dla tego pomysłu. Przecież należałoby się zapytac nie tylko osób 
bezpośrednio sąsiadujących z planowaną trasą obwodnicy, ale wszystkich 
mieszkańców. Nie może być tak, że w tej sprawie ma się wypowiadać Pan Zuchowski, 
który wszelkimi sposobami stara się o jej budowę, czy mnie, który jest tym 
bezpośrednio zainteresowany. To jest wręcz w tej chwili dla mnie niezręczne, że 
zabieram głos w tej sprawie. Ale zapytajmy się wszystkich mieszkańców, bo taka 
inwestycja będzie dotyczyła wszystkich bez wyjątku. Mieszkam w Narolu już niemal 
czterdzieści lat i do głowy mi nie przyszło, że będzie forsowany taki pomysł. Proszę 
także zastanowić się, co powie tutejszy handel, biznes. Podam przykład znanej dobrze 
restauracji w Piaskach i serwowanych tam flaków. Wybudowano obwodnicę, 
restauracja co prawda nadal funkcjonuje, ale jedynie do godziny 15-tej. Nie ma ruchu i 
nie ma chętnych. Wiele jest skutków budowy tam obwodnicy. 
Proszę powiedzieć, jakim prawem Państwo, jako Rada wydaliście zgodę na studium, 
nie rozpoczynając konsultacji społecznych? Dlaczego dzisiaj mamy dyskutować nad 
zmianą, a nie w ogóle nad sensem, nad całą istotą zmiany. Przepraszam, że mówię 
bardzo emocjonalnie, ale jest mi bardzo przykro, że dożyłem takiej sytuacji w Narolu. 
Jesteście Państwo reprezentacją nie tylko tych mieszkańców sąsiadujących z 
planowaną inwestycją, ale reprezentacją całej gminy. To jest po prostu zepsucie tego 
pięknego środowiska, a to jest przecież Park Krajobrazowy. Czy tylko jedna Pani 
Radna, która zdaje sobie sprawę, że Młynki zostaną odcięte od Narola na zawsze, 
potrafi realnie ocenić ten temat? Proszę się zastanowić czy taka jest wola 
społeczeństwa, czy Państwo powinniście podejmować taką uchwałę o zmianie, czy w 
ogóle o sensie? Dziękuję bardzo za wysłuchanie. 
 

Głos zabrała ponownie Radna Maria Obuchowska, która zgłosiła wniosek 
formalny o odrzucenie projektu omawianej uchwały.  

O głos poprosił Burmistrz Stanisław Woś, który odnosząc się do wypowiedzi 
Pana Stanisława Szeremety, powiedział, że dzisiaj nie jest podejmowana decyzja, 
bowiem jeżeli nie otwieramy procedury, to nie możemy również decydować. Jest 
procedura uchwalania planu zagospodarowania przestrzennego, która ma pewne 
etapy. Jednym z nich jest uchwalenie zmian do uchwalonego studium i odbywa się to w 
takim samym trybie jak uchwalenie studium. Nie można niczego zrobić, jeżeli się nie 
podejmie uchwały o zamiarze zrobienia tego czegoś. Wtedy właśnie otwiera się 
dyskusję. Dopiero na bazie tej uchwały, będziemy prowadzić dyskusję, bo kto upoważni 
burmistrza do przeprowadzenia konsultacji społecznych, czy zrobić czy nie? A 
dodatkowo trzeci aspekt i to ważniejszy od tych wszystkich, to zdanie Marszałka 
Województwa, który odpowiada za bezpieczeństwo publiczne na drodze, która jest w 
jego zarządzie. On ma swój program, swoją koncepcję i tak jak zrealizował to w 
Oleszycach, Cieszanowie i Lubaczowie, ma pewien zamysł by zrobić to w Narolu. 
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Chodzi przede wszystkim o to, by ruch ciężkich samochodów wyprowadzić poza 
granicę miast. Natomiast gdzie ma być lokalizowana obwodnica, którędy dokładnie 
przebiegać jest kwestią otwartą i o tym będzie się jeszcze nie raz dyskutować. Dopiero 
program funkcjonalno-użytkowy określi konkretny przebieg, a wcześniej konsultacje czy 
„tak”, czy „nie”. Dlatego niezasadnym jest w chwili obecnej zdejmowanie z porządku 
obrad projektu uchwały otwierającej dopiero dyskusję. Jeżeli nie podejmiemy takiej 
uchwały, to odetniemy sobie drogę do dyskusji i wypowiedzenia się w tej sprawie. 
Wtedy może okazać się, że wiadoma grupa osób może wpłynąć na Marszałka i przy 
pomocy spec-ustawy wytyczona zostanie trasa obwodnicy w dowolnym miejscu bez 
naszej zgody czy opinii.  

 
Głos ponownie zabrała Radna Maria Obuchowska, która zaproponował, by 

wszyscy przeszli się tamtymi terenami i porozmawiali z ludźmi tam mieszającymi i 
usłyszeli jakie mają zdanie na nasz temat i na temat planowanej inwestycji. Radna 
podtrzymała swój wniosek o zdjęcie z porządku obrad tej uchwały.  
 
Wobec braku innych uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady 
przystąpił do głosowania nad wnioskiem Radnej Marii Obuchowskie o zdjęciu z 
porządku obrad projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Nr 
1/2016 studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy 
Narol.  
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Za zdjęciem głosowało 5 Radnych, 7 głosowało 
przeciw, 2 wstrzymało się od głosu. Wniosek Radnej Marii Obuchowskiej został 
odrzucony. W związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 
głosowanie  
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 6 radnych, 5 
głosowało przeciw,  3 wstrzymało się od głosu. Uchwała został przyjęta. 
 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 177/XX/2016 w sprawie zbycia nieruchomo ści 
mienia komunalnego w ramach sprzeda ży bezprzetargowej. 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 178/XX/2016 w sprawie zbycia nieruchomo ści 
mienia komunalnego w ramach sprzeda ży bezprzetargowej. 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 179/XX/2016 w sprawie nabycia prawa własno ści 
nieruchomo ści zabudowanej na rzecz Gminy Narol. 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony Radnych, Przewodniczący Rady poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
- rozpatrzenie projektu uchwały nr 180/XX/2016 w sprawie zbycia nieruchomo ści 
mienia komunalnego. 
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Projekt uchwały został zdjęty z porządku obrad. Za zdjęciem głosowało 14 radnych, 
projekt uchwały zdjęty z porządku obrad jednomyślnie. 
 
Na tym zakończono głosowanie projektów uchwał. 
 
O głos poprosił Burmistrz Stanisław Woś i odniósł się do tematu uchwały, która 
wzbudziła tyle emocji. Burmistrz zapewnił, że swojej strony deklaruje, że nie będzie 
prowadzone cokolwiek bez wiedzy i zgody mieszkańców. Będą prowadzone konsultacje 
społeczne, będą prowadzone rozmowy. Dopiero jeżeli dojdzie do uchwały 
zatwierdzającej zmiany do planu, będzie można mówić o faktycznej zmianie. Jest to 
początek, a nie koniec. Powiedział, iż nie wie, czy są potrzebne emocje, ale nie pozwoli 
sobie na to, by wprowadzić coś wbrew oczekiwaniom ludzkim. Burmistrz powtórzył, że 
na ten temat rozpoczyna się dopiero dyskusja. 
 

Po tym wystąpieniu Przewodniczący Rady udzielił głosu Radnej Powiatu 
Lubaczowskiego Dorocie Wróbel, która powiedziała, że na ostatniej sesji Rady Powiatu 
Radny Henryk Goraj, który jest szefem Klubu PiS w powiecie, wystąpił na wniosek 
mieszkańca Narola Jana Zuchowskiego z tym, aby Rada Powiatu poparła projekt 
budowy obwodnicy Narola, a przede wszystkim aby Starosta Lubaczowski wystąpił do 
Inspektora Nadzoru Budowlanego czy zaistniałe pęknięcia zagrażają bezpieczeństwu 
ludzi. Myślę, że Starosta podjął takie działania do Inspektoratu i wyraził się, że 
skierował do Marszałka pismo wspierające tą inwestycję. W odpowiedzi na to Radny 
Wojewódzki Andrzej Nepelski, powiedział, że w planowanym na przyszły rok wykazie 
inwestycyjnym nie ma zaplanowanej ani jednej złotówki i tak jak Pan Burmistrz tutaj 
powiedział, to są dopiero jakieś początki działań na tą inwestycję, która już Państwo 
tutaj uznacie czy jest potrzebna, czy nie. To są dopiero początki działań.  
Jeżeli chodzi o pozostałą pracę Powiatu, to była ocena pracy funkcjonowania szkół 
ponadgimnazjalnych i poinformuję, że Powiat będzie realizował dwie bardzo ważne i 
wysokonakładowe inwestycje, tj. modernizację internatu w Zespole Szkół oraz 
wykonane pełne zaplecze klasopracowni, a Liceum Ogólnokształcące będzie miało 
stadion lekkoatletyczny oraz zaplecze w postaci pracowni przedmiotowych; 
biologicznych, chemicznych. Realizowana jest budowa pralni w Zespole Placówek w 
programie innowacyjnym w szkolnictwie zawodowym. 

Z powiatowych inwestycji drogowych, podpisana jest już umowa na wykonanie 
drogi na terenie Starego Dzikowa i Oleszyc. To zadanie przewidziane jest na dwa lata i 
realizowane będzie dalej w przyszłym roku. Z programu usuwania klęsk żywiołowych, 
realizowana będzie droga na Podemszczyznę, która jak słyszymy ma wielu „ojców 
sukcesu”. Co zaś dotyczy naszej gminy, to udało się wspólnie dokonać przebudowy 
chodnika w Lipsku. Droga którą zgłaszają Panowie tutaj w Jędrzejówce, która jest w 
złym stanie została wykazana wśród zadań priorytetowych do Urzędu Wojewódzkiego, 
aczkolwiek w nawiązaniu do pisma które otrzymała Gmina i Powiat, ta droga nie 
otrzymała dofinansowania. Być  może, że z oszczędności poprzetargowych będą takie 
możliwości., ale na ten moment takiej wiedzy jeszcze nie mamy. Jeżeli są jakieś 
propozycje i pytania do mnie jestem do Państwa dyspozycji.    

 
Ad. 6.  Interpelacji i zapytań Radych: 
 

Interpelacji i zapytań nie zgłaszano.  
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Ad. 7.   Sprawy różne: 
  

1. Sołtys Czesław Kossak zwrócił się z prośbą o interwencję w sprawie drogi z Dębin do 
Jackowego Ogrodu, która jest w bardzo złym stanie. Temat był już przedmiotem 
interwencji wielu osób, we wszystkich możliwych instytucjach. 
2. Sołtys Eugeniusz Myszkowski zwrócił się z prośbą o interwencję i zakończenie 
wreszcie sprawy drogi z Podlesiny do Chyżów, nieszczęsnego siedmiusetmetrowego 
odcinka, który od lat nie może połączyć dwóch miejscowości. Ponadto poprosił o 
uprzątnięcie jezdni. Ponadto sołtys przypomniał sprawę topoli, przy drodze powiatowej, 
która dotychczas nie została usunięta (ścięta). 
 
Radna Rady Powiatu Dorota Wróbel obiecała interwencje w tych sprawach. 

                         
Ad. 8.  Zakończenie sesji. 
 

Przewodniczący obrad Krzysztof Szawara stwierdził, że porządek obrad 
dzisiejszej sesji został wyczerpany. Przewodniczący podziękował Radnym, Sołtysom 
oraz zaproszonym gościom za przybycie oraz udział w XX sesji Rady Miejskiej w Narolu 
i o godz. 13:05 zamknął obrady. 

 
 
 
 

 
Protokołował:              Prowadzący obrady: 

                                                                                          
Krzysztof Świętojański       Przewodniczący 

                                                                   Rady Miejskiej w Narolu  
    
 
 
 
 
                                                                          Krzysztof Szawara 


